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Skatteudvalget 2019-20
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 77 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvad kan ministeren oplyse om status for EU-Kommissionens analyse i forhold til afgift 

på e-cigaretter, som der henvises til i svaret på SUU alm. del – spørgsmål 969 (folketings-

året 2017-2018)? 

 

Svar 

Det fremgår af EU-Kommissionens hjemmeside, at spørgsmålet, om hvorvidt der er be-

hov for en harmoniseret afgift på e-cigaretter, vil blive genovervejet i forbindelse med den 

næste REFIT-evaluering1 og rapport om direktiv 2011/64/EU om punktafgiftsstrukturen 

og -satserne for forarbejdet tobak, som forventes klar i 2019. 

 

Det er fortsat forventningen, at ovenstående evaluering og rapport vil blive offentliggjort 

i 2019. Herefter vil der blive taget stilling til, hvorvidt der skal udarbejdes en konsekvens-

analyse til at understøtte en mulig revision af direktivet. Dette kan der tidligst blive taget 

stilling til, når den nye EU-Kommission tiltræder.  

 

                                                      
1 https://ec.europa.eu/info/law/law-making-process/evaluating-and-improving-existing-laws/refit-making-eu-law-sim-

pler-and-less-costly_da#om-refit  
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